
Proces-verbal 

al dezbaterilor publice 

asupra proiectului de decizie a Consiliului municipal Bălți 

“Privind aprobarea Regulamentului cu privire la modul de administrare  

a taxei pentru salubrizare în mun.Bălți” 

 

Prezenți la dezbateri publici – 27 persoane – părțile cointeresate (lista se anexează) 

din care: 

- reprezentanții societății civile; 

- reperezentanți din domeniul fiscal; 

- reprezentanți ai întreprinderilor municipale; 

- consilieri mun.Bălți; 

- reprezentanți ai direcțiilor din cadrul Primăriei mun.Bălți ; 

- mass-media. 

 

Ordinea de zi 

 

1. Privind aprobarea Regulamentului cu privire la modul de administrare a 

taxei pentru salubrizare în mun.Bălți. 

 

Raportor – Rimma Tcaci, șef Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale 

 

A menționat că: 

- consultările publice se desfășoară conform Regulilor de organizare a 

procedurilor de consultări publice cu societatea civilă, aprobat prin decizia 

Consiliului mun.Bălți nr.14/27 din 22.12.2016; 

- în sală sunt prezente părțile cointeresate, reprezentații din domeniul fiscal, mass-

media; 

- proiectul de decizie se perfectează și se supune consultărilor publice în scopul 

majorării părții de venituri a bugetului municipal. 

 

A familiarizat pe cei prezenți cu Regulamentul dezbaterilor publice: va fi 

dată citirii informației privind modul de administrare a taxei pentru salubrizare în 

mun.Bălți, recomandările pot fi prezentate în forma verbală sau scrisă cu 

indicarea numelui, prenumelui. Toate recomandările expuse la ședința de astăzi 

vor fi protocolate. Ulterior proiectul de decizie cu recomandările prezentate va fi 

examinat în cadrul ședinței Consiliului mun.Bălți. 

 

1. S-A EXAMINAT: “Privind aprobarea Regulamentului cu privire la modul 

de administrare a taxei pentru salubrizare în mun.Bălți” 

 

Raportor – Rimma Tcaci, șef Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale 

 

AU LUAT CUVÂNTUL: 

 

 



Rimma Tcaci, șef Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale: 

 

A adus în atenția societății civile principalele idei a Regulamentului cu privire la 

modul de administrare a taxei pentru salubrizare în mun.Bălți, anume: 

- argumentarea privind necesitatea elaborării și aprobării proiectului de Decizie, 

scopul implementării, principalele prevederi ale actului normativ, rezultatele 

preconizate odată cu implementarea prezentei decizii a Consiliului mun.Bălți, 

precum și procesele, principiile de bază care guvernează procedurile de 

administrare a taxei pentru salubrizare. 

Textul se anexează (Anexa nr.1). 

 

Maxim Moroșan, consilier mun.Bălți, a pus întrebarea privind, persoanele 

responsabile pentru efectuarea serviciilor de salubrizare, plătite de către locuitorii 

municipiului Bălți odată cu introducerea acestui nou tip de taxă, la care raportorul dna 

Rimma Tcaci a răspuns că serviciul respectiv va fi prestat de către ÎM “Amenajarea 

teritoriului și spații verzi Bălți”, iar banii vor fi transferați ca plată strict direcționată.  

 De asemenea dl Maxim Moroșan a recomandat ca ÎM “Amenajarea teritoriului 

și spații verzi Bălți” mai întâi să efectueze o inventariere a tuturor spațiilor publice 

(parcuri, scuare, fâșii forestiere, lacuri etc.) și prezentarea materialelor cu evaluarea 

stării acestora, astfel încât persoana responsabilă să prezinte periodic un raport cu 

privire la lucrările de salubrizarea a orașului efectuate. 

Fiind chemat la tribună directorul ÎM “Amenajarea teritoriului și spații verzi 

Bălți”, dna Svetlana Novicova a confirmat problemele existente la întreprindere și a 

explicat motivul necesității atragerii unor venituri suplimentare (restanțe la plata 

salariilor, datorii, lipsa unor finanțări suficiente etc.). 

 

Rodica Deliu, întreprinzător, a recomandat acordarea scutirilor la plata taxei pentru 

salubrizare copiilor cu vârsta de până la 16 ani sau 18 ani, de asemenea, examinarea 

posibilității expedierii avizelor de plată prin intermediul mijloacelor electronice pentru 

diminuarea cheltuielilor privind expedierea acestora. 

 

Nicolai Grigorișin, consilier mun.Bălți, și-a exprimat îngrijorarea și a întrebat-o pe 

dna Svetlana Novicova, dacă vor fi acceptate și efectuate achitările de către Direcția 

Generală financiar-economică pentru lucrările suplimentare, așa cum actualmente există 

astfel de precedente. 

Dna Svetlana Novicova a confirmat existența acestor probleme și lipsa unei 

soluții.  

 

Serghei Gramma, consilier mun.Bălți, a remarcat că odată cu implementarea acestui 

tip de taxe, locuitorii municipiului vor cere rezultate evidente privind lucrările de 

salubrizare a orașului aceștia nefiind interesați de problemele interioare ale 

întreprinderilor municipale responsabile.  

Consilierul a recomandat: 

- paralel cu implementarea noului tip de taxe să fie elaborat un plan de lucru, pe 

cel puțin câțiva ani pentru amenajarea zonelor verzi din municipiu; 



- examinarea posibilității acordării facilităților fiscale în volum deplin la plata 

taxei pentru salubrizare copiilor de până la 18 ani și a pensionarilor, cu compensarea 

veniturilor pierdute din contul majorării taxei pentru populația activă/aptă de muncă, la 

o valoare aproximativă de 12-13 lei. 

 

Liudmila Supilnic, reprezentant ACC, a întrebat raportorul despre riscul privind 

dublarea plății din parte populației active/apte de muncă (taxa pentru amenajarea 

teritoriului, achitată de către fiecare angajator pentru salariați) și subiecții plății taxei 

pentru salubrizare.  

În procesul dezbaterilor raportorul a explicat că nu există nici un risc, așa precum 

acesta reprezintă o taxă direcționată spre un anumit tip de servicii. 

 

Gustoi Alexandr, consilier mun.Bălți, a sugerat că există probabilitatea ca locuitorii 

microraionului “Dacia” vor refuza să plătească taxa pentru salubrizare, deoarece în 

regiunea respectivă lipsesc zone verzi, iar ACC îngrijesc singuri zonele adiacente. 

 

Maxim Burduja, activist civic, a întrebat raportorul despre costurile aproximative care 

urmează a fi suportate de către primărie odată cu introducerea taxei pentru salubrizare, 

adică pentru crearea direcției, tipărirea și expedierea avizelor de plată etc. 

De asemenea, acesta a recomandat efectuarea calculului pentru acest tip de taxă 

reieșind din suprafața bunului/bunurilor locativ/e deținut/e în proprietate de către fiecare 

cetățean al municipiului cu includerea plății respective în avizul pentru plata impozitului 

pentru bunurile imobiliare.  

Raportorul dna Rimma Tcaci, a explicat că, prevederilor actelor normative nu 

permit aplicarea acestor recomandări, deoarece impozitul pentru bunurile imobiliare se 

calculează reieșind din valoarea estimată de către organul cadastral, nu din suprafața 

acestuia, pe când taxa pentru salubrizare se calculează în baza numărului de persoane 

domiciliate, astfel chiar și din punct de vedere tehnic unirea celor două programe 

informaționale este imposibil.  

 

Rimma Tcaci, șef Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale 

I-a mulțumit pe cei prezenți pentru participare și a menționat că toate propunerile 

parvenite în cadrul dezbaterilor publice vor fi incluse în sinteza recomandărilor și vor fi 

transmise cu proiectul deciziei și alte materiale Consiliului mun.Bălți spre examinare.  

 

 

 

Șeful Direcției de colectare     

a impozitelor și taxelor locale                                                        Rimma TCACI 

 

 

 

  

 

 


